
 

 

 

 

Gausdal Fjellstyre - 2651 Østre Gausdal - Telefon: 61 22 32 35 - E-post: gausdal@fjellstyrene.no 

Fjellstyremedlemmer m/vara 

Gausdal 09.05.2023 

Ark: 012.1 

Referat fra fjellstyremøte 09.05.2023: 

Tilstede: Ola M. Kleiven, Alfred Johansen, Kari Kirkebø og Hans Martin 

Graedler  

Forfall: Helene Dypdal 

Sekreteriat: Ingeborg Ørslien og Even Røhnebæk 

 

Saksliste: 

Sak 18.05.2023: Godkjenning av innkalling til møte 09.05.2023 

  

Sak 19.05.2023: Godkjenning av referat fra møte 14.03.2023 

 

Sak 20.05.2023:  Innkjøp av ATV 

 

Sak 21.05.2023:  Forslag til samarbeidsavtale om utleie av Valdrestjønnhytta 

 

Sak 22.05.2023:  Høring – Temaplan naturmangfold for Gausdal kommune 

 

Sak 23.05.2023: Forslag til revidering av driftsplan for småvilt, Gausdal 

statsallmenning 2018-2021.  

 

Sak 24.05.2023: Jakthundtrening – priser 

 

 

Referatsaker: 08.03.2023 02.05.2023 

 

 

 

 

For Gausdal Fjellstyre 

 

Ingeborg Ørslien 

Fjelloppsyn/sekretær 
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Sak 18.05.2023: Godkjenning av innkalling til møte 09.05.2023 

 

Saksdokumenter: 

• Utsendt innkalling til fjellstyremøte 09.05.2023. 

 

Innstilling: 

Innkalling til møte 09.05.2023 godkjennes. 

 

Vedtak: Som innstilling. Enstemmig 

 

 

Sak 19.05.2023: Godkjenning av referat fra møte 14.03.2023 

 

Saksdokumenter:   

• Utsendt referat fra fjellstyremøte 14.03.2023 

 

Innstilling:  

Referat fra møte 14.03.2023 godkjennes. 

 

Vedtak: Som innstilling. Enstemmig 

 

 

 

Sak 20.05.2023:  Innkjøp av ATV 

 

Saksopplysninger: 

Fjellstyret har iblant bruk for ATV (fir-hjuling). Fra 2013 og fram til nå er dette løst ved at 

undertegnede har benyttet egen ATV, og skrevet kilometergodtgjørelse. Denne muligheten 

har nå falt bort. Det foreslås derfor at fjellstyret går til anskaffelse av pent brukt ATV, med 

beltekit, som gjør det raskt å skifte om fra hjulgående ATV til beltegående ATV. 

 

Fjellstyrets bruksområde for ATV med belter/hjul er følgende (lista er ikke uttømmende): 

- Tilsyn med Revsjøvegen, Liumsetervegen og Ormtjønnsvegen i vårløsninga (tining av 

stikkrenner mm.) da det hverken er skuterføre eller farbart med bil. 

- Elgsportelling langs fv. 2442, da det hverken er skuterføre eller farbart med bil. 

- Bruk av ATV i stedet for bil, når det er hensiktsmessig, i forbindelse med daglig drift 

(vedlikeholdsoppgaver, oppsyn/tilsyn mm.) 

- Mulighet til å kunne kjøre ut felt elg for elgjaktlag, som f.eks. har kjørt i stykker eget 

kjøretøy. 

- Mulighet til å kunne kjøre ut/fjerne elgkadaver mm. som blir gjenfunnet. 

 

Innstilling 

Fjellstyret går til innkjøp av ATV med belter. Kostnadsramme for innkjøpet er på 150 000,- + 

mva.  

 

Vedtak: Som innstilling. Enstemmig 
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Sak 21.05.2023:  Forslag til samarbeidsavtale om utleie av Valdrestjønnhytta 

 

Saksdokumenter:  

• Forslag til samarbeidsavtale for utleie av Valdrestjønnhytta ved Søre 

Valdrestjønnet 

 

Saksopplysninger:  

I nordenden av Søre Valdrestjønnet ligger Valdrestjønnhytta. Hytta er eid av Arne Martin 

Barlund, eier av garden Barlund (gnr/bnr 6/1). Garden Barlund har bruksrett til fiske i Nordre 

og Søndre Valdrestjønna. Barlund har den siste tiden leid ut hytta via Airbnb. Fjellstyrets 

administrasjon gjorde i vinter en henvendelse til Barlund om et utleiesamarbeid av hytta. I 

forståelse med Barlund er det satt opp et forslag til samarbeidsavtale. I første omgang for et 

år. 

 

Hytta har en svært attraktiv beliggenhet, og for de som leier vil tilgang til båt være inkludert i 

leia. Mulighet for hytteopphold ved Søre Valdrestjønnet vil være et fint tilskudd til det øvrige 

overnattings og aktivitetstilbudet i vestfjellet. 

 

For fjellstyrets del vil et slikt samarbeidsopplegg kunne være en del av Innovasjon Norge 

prosjektet «små avtrykk – store inntrykk»  

 

En del av oppstartskostnadene for å komme i gang med utleie av hytta via www.inatur.no., vil 

kunne dekkes av prosjektet. 

 

Innstilling: 

Fjellstyret inngår et samarbeid om å leie ut Valdrestjønnhytta, iht. vedlagte forslag til 

samarbeidsavtale 

  

 

Vedtak: Som innstilling. Enstemmig 

 

 

 

Sak 22.05.2023:  Høring – Temaplan naturmangfold for Gausdal kommune 

 

Saksdokumenter: 

Brev fra Gausdal kommune til Gausdal fjellstyre; Offentlig ettersyn . Temaplan for 

naturmangfold for Gausdal kommune. Datert 28.03.2023. Mottatt fjellstyrekontoret 

28.03.2023 

 

Saksopplysninger:  

Gausdal kommune har utarbeidet et planforslag til temaplan for naturmangfold for Gausdal 

kommune. 

 

Hovedmålet med temaplan for naturmangfold er å få en helhetlig oversikt over verdifulle 

naturområder og arter i Gausdal kommune. Planen skal være et retningsgivende 

styringsverktøy for kommunen og gi et bedre kunnskaps- og beslutningsgrunnlag for å avveie 

ulike interesser, kvalitetssikre saksbehandlingen og skape mer forutsigbarhet. Det er samtidig 

et delmål å utløse engasjement og oppfordre til eierskap til planen. Den vil også gi en oversikt 

http://www.inatur.no/
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over hva som er kartlagt av naturmangfold, som grunnlag for tiltak fremover og 

kunnskapsbaserte prioriteringer.  

 

Langsua nasjonalpark og tilgrensende verneområder er ikke inkludert i planen, ettersom det 

allerede foreligger en oppdatert og utfyllende skjøtselsplan for områdene.  

 

Innstilling: 

Gausdal fjellstyre ser det som positivt at en slik plan utarbeides. Fjellstyret har ingen 

merknader til planforslaget. 

 

 

Vedtak: Som innstilling. Enstemmig 

 

 

 

Sak 23.05.2023: Forslag til revidering av driftsplan for småvilt, Gausdal 

statsallmenning 2023-2027.  

 

Saksdokumenter:  

• Forslag til driftsplan for småvilt, Gausdal statsallmenning 2023-2027. Høringsutkast. 

Tidligere utsendt til fjellstyremøte 13.12.2022 (sak 37.12.2022) 

• E-post fra Jo Wattum; Innspill til driftsplan for småvilt (innspill 1). Datert 15.12.2022. 

• E-post fra Knut Slåke; Innspill til småviltforvaltning Gausdal statsallmenning (innspill 

2). Datert 27.01.2023. 

• Forslag til driftsplan for småvilt, Gausdal statsallmenning 2023-2027. Etter høring. 

 

 

Saksopplysninger: 

Fjellstyret har fått to tilbakemeldinger på høringsforslaget. Begge tilbakemeldingene er fra 

engasjerte småviltjegere. De gjengis i sin helhet her: 

 

Innspill 1 

Hei 

Har noen innspill til driftsplan småvilt: 

1) Være med å bidra til forskning på småvilt. Viltforvaltning/viltforskning er pr dags 

dato utelukkende sentrert rundt hjortevilt. Selvsagt der det er mer penger, men savner 

mer fokus på tema som: hvorfor lirypebestand ikke tar seg opp igjen, 

bestandsutvikling hos hare, fokus på sykdom hos hare, hvorfor uteblir de store 

lemenårene som var tidligere? Fokus på fjellskogsøkosystemet og fjelløkosystemet i 

forhold til klimaendringer, er det noen endringer i viltbestandene? Osv. 

2) Jakttid på hare med hund kan forlenges til ut desember. Denne jaktform gjør lite 

innhogg i bestanden og sjelden er det stort jakttrykk fra midt i november. En eventuell 

jakt i desember vil bare være aktuelt i år med lite snø og dermed heller ikke noe 

ødeleggende forstyrrelser på øvrig vilt som for eksempel elg.  

3) Oppfordre til jakt på rødrev som trekker lenger og lenger opp mot fjellet og er en 

betydelig predator på jaktbart vilt. 

4) Har bestanden av kråkefuglene som ravn og kråke en påvirkning på arter som lirype 

og annet jaktbart vilt? 

5) Slakteavfall fra hjorteviltjakt: påvirker det bestand av rev, kråkefugler? 

6) Bør det oppfordres til mer hogst av bjørk som et vilttiltak (gjengroing)? 
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7) Påvirker storfe annet vilt med beiting og tråkkskader på vegetasjon? Et år eller to  i 

blant der de næringsrike vegetasjonsartene får tid til å komme seg igjen i et område 

(uten beite av storfe) ? 

 

Innspill 2 

Hei Gausdal Fjellstyre 

Jeg synes det er veldig bra at all jakt på Rype er satt på vent, slik at bestanden får tatt seg 

opp. Dere gjør en fin jobb ! 

Jeg har gått over flere år, ca.  10 år i vestfjellet, og har registrert at bestand av Høns hauk, 

spurvehauk, mår, Ravn, kråker og Rev er økende, dessverre. Personlig tror jeg at smårovvilt 

er det som truer fuglebestand mest. 

Mattilgang og Vær virker OK nok. 

 

Vil også foreslå at brun fugler,  bør bli fredet, noen år,  særlig når det gjelder orrfugler og 

Røy, for å være litt «føre Var»  ! 

Jeg har gått opp en del vilt på myrene og i skogen som er tatt av fredet rovfugler vil jeg tro. 

De er fredet og de er det lite man får gjort noe med, dessverre. Se bilde. 

 

En annen ting jeg mener muligens bør sees på, er at Vestfjell benyttes til trening av 

fuglehunder. Kan det påvirke negativt på fuglebestand, vil tro at dette er godt vurdert. ? 

Tellingen/ taksering er fint for å kartlegge bestand, men kan det være at Rypa blir 

negativt / stresset påvirket av det, og at rovfugl lettere tar urolig fugel ? 

 

Uansett er det fint at dere tar dette på det største alvor. Det er helt klart gått tilbake med 

jaktbare fugl arter i Vestfjellet under mine år i fjellet. Harebestanden virker god og det er 

veldig positivt. 

Vi får håpe at småvilt, og særlig fugl bestanden, tar seg opp. 

 

Begge innspillene tar opp viktige temaer. I innspill 1 er det ønske om mere forskning på 

småvilt. Gausdal fjellstyre støtter dette ønsket, og har stilt/stiller arealer til disposisjon for 

ymse forskningsprosjekter. 

 

I innspill 1 er det et konkret forslag om å forlenge jakttiden på hare til 23. desember. For 

harebestanden sin del er dette antagelig helt uproblematisk, da det samlede jaktuttaket på hare 

er lavt, men skal det tilbys harejakt i desember blir det fort ønske om vinterbrøytede veier. 

Dette er hverken lønnsomt eller ønskelig. 

 

I innspill 2 stilles det blant annet spørsmål om trening av fuglehund, og taksering har en  

negativ/stressende effekt på rypa. Det er et moment som har vært vurdert, men så langt er det 

ikke observert noen sammenheng mellom trening/taksering og negativ bestandsutvikling. 

Treningsfeltet for fuglehund utgjør ca. 10 % av totalarealet i statsallmenningen. Det ser ikke 

ut til å være lavere bestand i treningsfeltet, en utenfor treningfeltet, men det er ikke gjort noen 

skikkelig undersøkelse på dette. Dette er blant flere temaer som gjerne skulle vært gjenstand 

for mere forskning.  

 

Forslaget til driftsplan er dermed identisk med høringsutkastet som ble vedtatt 13.12.2022. 

 

Naturmangfoldlovens §§ 8-12 er vurdert i forbindelse med revideringen av planen. 
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§ 8 kunnskapsgrunnlaget og § 9 føre var prinsippet: Driftsplanen bygger på innsamlet 

statistikk gjennom over 40 år og baserer seg på bærekraftig høsting. 

 

§ 10 økosystem tilnærming og samlet belastning: Noe av hensikten med driftsplanen er å ta 

hensyn til dette 

 

§ 11 dekking av kostnad ved miljøskade: Ikke relevant i dette tilfellet. 

 

§ 12 Miljøforsvarlige teknikker og driftsmetoder: Planen må anses å være innenfor det som 

defineres som miljøforsvarlige teknikker og driftsmetoder. 

 

 

Innstilling:  

Vedlagte forslag til driftsplan for småvilt, Gausdal statsallmenning 2023-2027 vedtas.  

 

Forslag fra Alfred Johansen: Forlenge jakttid på hare til 23/12. 

 

Under avstemming ble Alfred Johansen sitt forslag enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak: Forslag til driftsplan for småvilt, Gausdal statsallmenning 2023-

2027 vedtas, med forlenget jakttid på hare til 23/12.  

  

 

Sak 24.05.2023: Jakthundtrening – priser 

 

Saksdokumenter:  

• Gjeldende treningsregler for jakthundtrening i Gausdal statsallmenning 

 

Saksbehandlers merknader:  

Prisene på treningskort har vært uforandret siden 2016, for fuglehund og harehund. Prisen på 

elghundtrening ble sist forandret i 2018. Det foreslås en moderat prisøkning for alle 

kategorier.  

 

Gjeldende kortpriser:  

 

Harehunder:  

Det selges dagskort og sesongkort for innenbygdsboende og utenbygdsboende. Kr 110,-/330,-

. 

Fuglehunder:  

Det selges dagskort og sesongkort. Kr 110,-/330,-. Samt sesongkort for høst og vinter, 550,-. 

 

Elghunder: Det selges kun dagskort. 200,- 

 

 

Innstilling:    

Følgende priser på treningskort for jakthund i Gausdal statsallmenning vedtas: 

 

Harehunder:  

Det selges dagskort og sesongkort for innenbygdsboende og utenbygdsboende. Kr 120,-/400,-

. 
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Fuglehunder:  

Det selges dagskort og sesongkort. Kr 120,-/400,-. Samt sesongkort for høst og vinter, 600,-. 

 

Elghunder: Det selges kun dagskort. 220,- 

  

Vedtak: Som innstilling. Enstemmig 

 

 

 

 

 


